
1

Tämä sivu on konekäännetty [Linkki].  Konekäännökset voivat sisältää virheitä, jotka saattavat 
heikentää selkeyttä ja tarkkuutta. Oikeusasiamies ei vastaa mahdollisista 
epäjohdonmukaisuuksista. Tietojen luotettavuus ja oikeusvarmuus varmistuvat lukemalla edellä 
linkitetty lähdekielinen versio (englanti).  Lisätietoja on kieli- ja käännöskäytännöissämme 
[Linkki]. 
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Ursula von der Leyen 

Euroopan komission puheenjohtaja 

Strasbourg, 1.2.2022 

Kantelut 2238/2021/MHZ ja 2249/2021/MHZ 

Aihe:  Tarkastus ja tapaaminen siitä, miten Euroopan komissio käsitteli kahta IKEAn ja 
Decathlonin toimittamaa Saksaa vastaan tehtyä rikkomuskannetta, jotka koskivat 
suunnittelulakeja ja vähittäiskaupan tilaa (2008/4946 ja 2015/4207) 

Arvoisa puhemies, 

Olen saanut Euroopan komissiota vastaan kaksi kantelua IKEAlta ja Decathlonilta, joita 
käsittelen yhdessä. 

https://www.ombudsman.europa.eu/etranslation
https://www.ombudsman.europa.eu/languagepolicy
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Kantelijat väittävät, että Euroopan komissio ei ole käsitellyt asianmukaisesti 
rikkomusmenettelyjä Saksaa vastaan kahden suunnittelulakia ja vähittäismyyntitilaa koskevan 
kantelun johdosta (2008/4946 ja 2015/4207). Ne väittävät erityisesti, että 

1) Komissio lykkää rikkomusmenettelyä. Ensimmäinen kantelu tehtiin vuonna 2008, mutta 
viimeisin virallinen toimenpide, jonka komissio on toteuttanut kantelujen käsittelemiseksi, oli 
Saksalle vuonna 2015 lähetetty täydentävä virallinen ilmoitus. Kantelijat toivovat, että komissio 
saattaa rikkomusmenettelyn hallinnollisen vaiheen päätökseen viipymättä. 

2) Komissio ei ole avoin siitä, miksi se on käyttänyt aikaa rikkomusmenettelyn käsittelyyn. Se on
tuolloin esittänyt useita syitä viivästyksen selittämiseen. Kantelijat väittävät, että viivästys johtuu 
poliittisista näkökohdista ja haluttomuudesta aloittaa rikkomusmenettely Saksaa vastaan. 

Olen päättänyt aloittaa tutkimuksen edellä mainituista asioista. 

Kantelijat väittävät myös, että komission olisi ilmoitettava kaikki rikkomusmenettelyä koskeva 
kirjeenvaihto vuodesta 2015 lähtien. Koska ne eivät ole tehneet riittäviä hallinnollisia 
lähestymistapoja tähän kysymykseen, en tutki asiaa. 

Tutkimuksen ensimmäisenä vaiheena olen päättänyt, että tutkintaryhmäni on tarpeen tarkastaa 
komission asiakirja-aineistoon sisältyvät asiakirjat, jotka koskevat kyseisiä jäsenyysvelvoitteiden
noudattamatta jättämistä koskevia kanteluja. Haluaisin myös, että tutkintaryhmä tapaa 
komission asiaankuuluvat edustajat selvittääkseen, mitä konkreettisia toimia komissio on 
toteuttanut rikkomuskanteiden johdosta vuodesta 2008 lähtien. 

Olisin kiitollinen, jos toimistonne voisi ottaa yhteyttä Marta Hirsch-Ziembinskaan, joka vastaa 
tästä tutkimuksesta, sopiakseen tarkastusta ja kokousta koskevista järjestelyistä. 

Tietoja tai asiakirjoja, joita komissio pitää luottamuksellisina, ei luovuteta kantelijalle tai muulle 
henkilölle ilman etukäteistä suostumusta. [1] 

Sinun vilpittömästi, 

Emily O’Reilly  Euroopan oikeusasiamies 

[1]  Merkitse selkeästi tällainen aineisto ”luottamuksellinen”. Salattuja sähköposteja voi lähettää 
omaan postilaatikkoomme. Tällaiset tiedot ja asiakirjat poistetaan Euroopan oikeusasiamiehen 
asiakirjoista pian tutkimuksen päätyttyä. 


